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Zprávy z obecního úřadu 

Vážení spoluobčané,
předáváme vám v tomto opět mimořádném roce poznamenaném různými 

neblahými událostmi, které výrazně ovlivnily život mnohých z nás, informace 
o činnosti v naší obci. 

Také letošní rok byl poznamenán pandemií covidu, vysokou nemocnos-
tí a úmrtími, navíc ničivým tornádem, které se přehnalo těsně kolem Týnce 
a napáchalo rozsáhlé škody v okolních obcích. Tyto události výrazně ovlivnily 
činnost obecního úřadu a realizaci záměrů vedení obce. Proto ani letos neby-
lo možné uskutečnit větší investiční akce. I některé kulturní akce musely být 
zrušeny.  

Rada obce: Nejdůležitější projednávané otázky
- Průběžně po celý rok smlouvy: o výpůjčce, pachtovní, nájemní, o právu 

provést stavby (zejména přípojky), o zřízení věcných břemen, později 
všechny darovací smlouvy na pomoc při likvidaci škod po tornádu v Týnci 
a okolních obcích

- Sledování rozpočtu, potřebná nutná rozpočtová opatření
- Dotace z rozpočtu obce týneckým spolkům – v důsledku omezení obvyk-

lých aktivit byly dotace na činnost spolků kráceny o 20%
- Registrace a Rozhodnutí o poskytnutí dotace na kompostéry pro naše ob-

čany
- Žádosti občanů – pronájmy, informace o možném prodeji pozemků, zpev-

nění dlažby před domem, pokácení stromů rostoucích mimo les
- Zadávací dokumentace a výběrové řízení k nákupu kompostérů
- Výběrové řízení na opravu střechy obecního úřadu
- Výběrové řízení na pořízení přístřešku na dvoře kulturního domu a roz-

hodnutí o přidělení zakázky, smlouva o dílo
- Sociální služby ORP Břeclav
- Aktualizace Povodňového plánu
- Náprava vlastnických vztahů u staveb zasahujících do obecních pozemků
- Informace o jednání s JMK k rekonstrukci krajské komunikace a chodníku 

podél ní
- Konzultace s právníkem, právní rady – darovací smlouvy, prodeje pozem-

ků a příslušné smlouvy 
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Na základě výzvy katastrálního úřadu, který letos prováděl revizi údajů 
katastru nemovitostí, a našich zjištění řešíme a dál budeme řešit odstranění 
nesouladu v katastru nemovitostí. V případě, že máte stavbu nebo její část 
na pozemku obce (pozemek 
zapsaný na listu vlastnictví 10 
001), je třeba předložit přísluš-
né doklady k oprávnění stavby 
na cizím pozemku. Nemáte-li 
takový doklad, je nutno nechat 
vypracovat geometrický plán 
a požádat obec o prodej této 
části obecního pozemku, na 
kterém se vaše stavba nachá-
zí. O prodeji a ceně rozhoduje 
zastupitelstvo obce.

Co se letos podařilo:
Je dokončen projekt veřejného osvětlení podél krajské komunikace od 

pošty k ulici Sportovní a vydáno platné územní rozhodnutí. V této době zadá-
váme projektantovi výpočet úspory, které bychom mohli dosáhnout výměnou 
stávajícího osvětlení za nové. Pokud bude mít úspora dostatečné parametry, 
využijeme vyhlášeného dotačního titulu na pořízení nového osvětlení a požá-
dáme o dotaci. V případě realizace bude výsledkem nejen krásný vzhled vel-
ké části obce s novou silnicí, chodníkem a osvětlením, jehož kabely nebudou 
vlát ve vzduchu, ale také úspora čím dál dražší energie.  

Řadu let volali občané a zastupitelé po několik minulých volebních období 
po opravě nejhorší z cest v Týnci – krajské komunikaci. Nedařilo se, protože 
je krajská, a kraj neměl potřebné fi nance na silnici, kterou nijak nevyužíval, 
jen prováděl zimní údržbu a na jaře nutné opravy výtluků. Po provedených 
opravách téměř všech místních komunikací ve vlastnictví naší obce rozdíl 
mezi nimi a špatným stavem krajské silnice ještě víc vynikl.  Současné vedení 
obce absolvovalo spoustu jednání s ředitelstvím Správy a údržby silnic, Jiho-
moravským krajem i jeho politickými zástupci, až byla dohodnuta spolupráce.  
Několikrát upravovaný projekt má platné stavební povolení potvrzené JMK, 
nyní je připravena Zadávací dokumentace, která bude předložena zastupi-
telstvu k posouzení a bude-li schválena, bude vyhlášeno výběrové řízení na 
zhotovitele akce. Na zasedání zastupitelstva obce dne 18.9.2019 byla schvá-
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lena a následně uzavřena smlouva se Správou a údržbou silnic Jihomorav-
ského kraje, jejíž předmětem je stanovení postupu při přípravě stavby, výbě-
ru zhotovitele stavebních prací a realizace stavby „III/4241 Týnec – průtah“  
o provedení akce v roce 2021 nebo 2022, takže v příznivém případě může 
dojít v příštím roce k její realizaci. 

Z důvodu narůstající frekvence dopravy a způsobu jízd některých řidičů je 
kvůli bezpečnosti pro chodce (děti, rodiče s dětmi, starší občané…) podmín-
kou vybudování chodníku souběžně se silnicí. Na chodník máme schválenu 
dotaci ze SFDI (Státní fond dopravní infrastruktury) ve výši asi 2,71 mil.

Pokud by se podařilo získat dotaci na veřejné osvětlení, bude vybudováno 
také. Nebude-li dotace, zvážíme další možnosti.

Kraj bude fi nancovat opravu silnice, obec chodník, několik parkovacích 
míst a odvedení dešťových vod. 

Situaci komplikuje skokové zvýšení cen materiálů a stavebních prací. Z to-
hoto důvodu není vyloučeno, že si obec ke svým naspořeným prostředkům 
bude muset vzít úvěr, jehož podmínky budou pravděpodobně horší než před 
několika měsíci.

Svým rozsahem se jedná o velkou stavební akci, která zasáhne dočasným 
dopravním omezením velkou část naší obce. O omezeních budete s předsti-
hem informováni.  Žádáme Vás tímto o spolupráci a trpělivost.

Věříme, že po dokončení stavby komunikace se výrazně zvýší dopravní 
komfort průjezdu v obci a výraznou měrou se vybudováním chodníku souběž-
ně s komunikací rovněž zvýší bezpečnost chodců

V souvislosti s akcí „Průtah“ vyzýváme občany, kteří uvažují o možné 
stavbě domu podél předmětné komunikace, případně o přípojce (kanalizační, 
vodovodní, plynové…), aby si včas nechali zpracovat projekt a v průběhu pra-
cí si pod cestou uložili chráničku nebo nechali vyvést odbočku z kanalizace. 
Do nové silnice nebude možno několik let zasáhnout.

Vysadili jsme další okrasné stromy v části ulice Hlavní směrem k Morav-
ské Nové Vsi a plánujeme další stromy na Sportovní a v blízkosti herních 
prvků v části U Kyjovky.

Poněvadž jsme dotaci na opravu střechy obecního úřadu neobdrželi, byla 
akce zrušena a žádost jsme podali znovu.

Podobně na opravu střech kabin na hřišti podáváme opakovaně žádost 
o dotaci, zatím jejich stav klempíř v nejnutnějším rozsahu opraví, aby byly 
zabezpečeny. 

Pořídili jsme závlahovou nádrž pro závlahový systém na hřiště v ceně přes 
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200 tisíc, který bude předán do užívání formou výpůjčky pro TJ Sokol Týnec 
na základě příslušné smlouvy. Vlastní instalaci zajistili členové TJ sami.

Doplnili jsme další vybavení výstroje a výzbroje našim hasičům.
Nechali jsme opravit praskliny ve všech silnicích, kde se objevily, pro 

ochranu před vniknutím vody a jejím zamrznutím.
Dokončuje se přístřešek na dvoře kulturního domu, je určen pro naše ob-

čany při akcích v kulturním domě s možností pobytu venku, samozřejmě i pro 
spolky a jejich akce. Věříme, že dnes už hezky upravený a doplněný dvůr 
kulturního domu obohatí rozsah kulturního vyžití nás všech.

Hana Zoubková

Letos se zatím konala čtyři zasedání zastupitelstva, páté bude před Vá-
nocemi.

Kromě schválení programu, kontroly zápisu, stanovení zapisovatele, ově-
řovatelů zápisu a zprávy o činnosti úřadu a rady bylo projednáváno:

16. června 2021:
- Rozpočtové opatření č. 8/2020:
 Navýšení příjmů je 981 500 Kč, změna výdajů -271 800,-Kč, změna ve 

fi nancování - 1 253 300,- Kč. Celkové příjmy po změně jsou 19 600 900,- 
Kč, celkové výdaje po změně 18 403 000, Kč, fi nancování – 1 197 900,- Kč

- Rozpočtové opatření č.1/2021: 
 Navýšení příjmů je 0,- Kč/ beze změny/, změna výdajů 0,- Kč / beze změny 

/změna ve fi nancování 0, -Kč (beze změny). Jednalo se pouze o přesun 
mezi položkami. Celkové příjmy po změně jsou 13 873 100,-Kč, celkové 
výdaje po změně 17 003 300,-Kč, fi nancování – vyrovnání rozpočtu 3 130 
200,- Kč

- Rozpočtové opatření č. 2/2021: 
 Navýšení příjmů je 488 000,- Kč, změna výdajů 488 000,-Kč, změna ve 

fi nancování 0,-Kč (beze změny). Celkové příjmy po změně jsou 14 361 
100,-Kč, celkové výdaje po změně 17 491 300,-Kč, fi nancování 3 130 
200,-Kč. 

- Rozpočtové opatření č. 3/2021: 
 Navýšení příjmů je 42 100,- Kč, změna výdajů 42 100,-Kč, změna ve fi nan-

Veřejné zasedání zastupitelstva obce Týnec
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cování 0,-Kč (beze změny). Celkové příjmy po změně jsou 14 403 200,-
Kč, celkové výdaje po změně 17 533 400,-Kč, fi nancování 3 130 200,-Kč. 

- Krácení dotací spolkům na jejich činnost v roce 2021 o částku ve výši 20% 
původní žádosti.

- Poskytnutí dotací spolkům TJ Sokol Týnec, Fotbalovému klubu mládeže 
Podluží, FK Pohárek, Svazu tělesně postižených Kostice, Moravskému 
rybářskému svazu Týnec, a příslušné Veřejnoprávní smlouvy s všemi ža-
dateli. 

- Smlouva o příspěvku na spolufi nancování sítě sociálních služeb ORP 
Břeclav pro roky 2021 a 2022.

- Po projednání závěrečného účtu vysloven souhlas s hospodařením obce 
za hospodářský rok 2020, a to bez výhrad.                                      

- Zpráva auditora o přezkumu hospodaření obce Týnec za účetní období 
2020 se závěrem „nebyly zjištěny žádné chyby a nedostatky“ 

- Účetní závěrka obce za rok 2020.
- Závěrečný účet Regionu Podluží za rok 2020 a Zpráva z revize hospoda-

ření Regionu Podluží za rok 2020.
- Informace o provedených výběrových řízeních.
- Prodej pozemku p.č. 69/4, k.ú. Týnec na Moravě za 500,-Kč/m2 a pověření 

Rady obce uzavřením příslušné kupní smlouvy.
- Záměr prodeje dvou pozemků vzniklých oddělením z pozemků p.č. 576 

a p.č. 577, k.ú. Týnec na Moravě geometrickým plánem v souladu s před-
loženou situací. Cena pozemků bude stanovena soudním znalcem jako 
v čase a místě obvyklá. 

- Záměr prodeje pozemku vzniklého oddělením z pozemku p.č. 637, k.ú. 
Týnec na Moravě geometrickým plánem v souladu s předloženou situací. 
Cena pozemku bude stanovena soudním znalcem jako v čase a místě 
obvyklá. 

- Neschvaluje prodej pozemku p.č. 739, k.ú. Týnec na Moravě. 
- Záměr prodeje části pozemku vzniklého oddělením z p.č. 846, k.ú. Týnec 

na Moravě geometrickým plánem v souladu s předloženou situací. Cena 
pozemku bude stanovena soudním znalcem jako v čase a místě obvyklá 
a v případě více zájemců bude stanoven další postup

- Záměr prodeje pozemků p.č. 3549/1, p.č. 3549/10, p.č. 3549/11, p.č. 
3549/20, p.č. 3549/3, p.č. 3307/10, p.č. 3307/11, p.č. 3543/7, vše v k.ú. 
Tvrdonice. Cena pozemků bude stanovena soudním znalcem jako v čase 
a místě obvyklá
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-  Záměr prodeje pozemku p.č. 1361/2, k.ú. Týnec na Moravě 
- Nevyhovuje neoprávněné žádosti na převod pozemku p.č. 424, k.ú. Týnec 

na Moravě, formou vydržení 
- Záměr zakoupení 2 spoluvlastnických podílů 2x ¼ pozemku p.č. 1575/34, 

k.ú. Týnec na Moravě
-  Dodatek ke smlouvě o vytvoření dobrovolného svazku obcí s názvem 

Dobrovolný svazek obcí Hrušky a Týnec pro stavbu Společná ČOV Hruš-
ky-Týnec

- Pořízení zásobníku na 
vodu pro účel zavlažo-
vání hřiště po prove-
deném rozpočtovém 
opatření Radou obce 
a předání do užívání 
formou výpůjčky pro TJ 
Sokol Týnec na základě 
příslušné smlouvy se-
psané právním zástup-
cem.

Obecní denObecní den

Obecní denObecní den



8

18. srpna 2021: 
- Uzavření kupní smlouvy na 

nemovitost parcelní číslo 
1553/5, zastavěná plocha 
a nádvoří, o výměře 371 
m2, jejíž součástí je stavba, 
která stojí na tomto pozem-
ku p.č.1553/5, a nemovitost 
parcelní číslo 1553/4, ostatní 
plocha, jiná plocha, o výmě-
ře 880 m2          

- Příspěvek pro občana posti-
ženého tornádem a uzavření 
darovací smlouvy 

- Rrozpočtové opatření č. 
4/2021: 

 Navýšení příjmů je 0,- Kč 
(beze změny), změna výdajů 
0,-Kč (beze změny), změna 
ve fi nancování 0,-Kč (beze 
změny). Jednalo se pouze 
o přesun mezi položkami. 
Celkové příjmy po změně jsou 
14 403 200,-Kč, celkové výda-
je po změně 17 533 400,- Kč, 
fi nancování – vyrovnání roz-
počtu 3 130 200,-Kč. 

- Rozpočtové opatření č. 
5/2021: Navýšení příjmů je 
1 050 000,- Kč, změna vý-
dajů 360 200,- Kč, změna ve 
fi nancování -689 800,-Kč. 
Celkové příjmy po změně 
jsou 15 453 200,- Kč, celkové 
výdaje po změně 17 893 600,-
Kč, fi nancování 2 440 400,-Kč. 

HodyHody

HodyHody

HodyHody
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19. října 2021:
- Informace zástupce spolku Moravský rybářský svaz, z.s. pobočný spolek 

Týnec, IČO 70949379, o zpětvzetí žádosti o poskytnutí dotace z rozpočtu 
obce Týnec v r. 2021 a v této souvislosti ZO Týnec ruší svoje usnesení č. 
9.2e) a usnesení č. 10e) ze dne 16.6.2021, kterými bylo chváleno poskytnutí 
dotace z rozpočtu obce Týnec na r. 2021 této organizaci a navržena přísluš-
ná veřejnoprávní smlouva.

- Rozpočtové opatření č. 6/2021:
 Navýšení příjmů je 184 000,- Kč, navýšení výdajů 184 000,-Kč, změna ve fi -

nancování 0,-Kč (beze změny). Celkové příjmy po změně jsou 15 637 200,-
Kč, celkové výdaje po změně 18 077 600,-Kč, fi nancování 2 440 400,-Kč

- Rozpočtové opatření č. 7/2021:
 Navýšení příjmů je 85 300,- Kč, navýšení výdajů 85 300,-Kč, změna ve fi -

nancování 0,-Kč (beze změny). Celkové příjmy po změně jsou 15 722 500,-
Kč, celkové výdaje po změně 18 162 900,-Kč, fi nancování 2 440 400,-Kč  

- Rozpočtové opatření č. 8/2021:
 Navýšení příjmů je 692000,- Kč, navýšení výdajů 692000,-Kč, změna ve 

fi nancování 0,-Kč. Celkové příjmy po změně jsou 16 414 500,-Kč, celkové 
výdaje po změně 18 854 900,-Kč, fi nancování 2440400,-Kč

- Prodej pozemku p.č. 1361/2, k.ú. Týnec na Moravě za cenu 30,-Kč/m2 a po-
věřuje Radu obce uzavřením příslušné kupní smlouvy.

- Nutnost vyhotovení nového GP ve věci záměru prodeje nově vzniklého po-
zemku dle GP č. 793-209/2021, a to pozemku p.č. 577/2, který vznikl oddě-
lením z pozemků p.č. 576 a 577 vše v k.ú. Týnec na Moravě, a to z důvodu 
přečíslování těchto parcelních čísel p.č. 576 a 577 v katastru nemovitostí 
v důsledku jejich sloučení z moci úřední ke dni 1.10.2021. O prodeji před-
mětného pozemku bude rozhodnuto až po vyhotovení aktuálního GP. 

- Zájem o prodej pozemku p.č. 637/1, k.ú. Týnec na Moravě za cenu stano-
venou soudním znalcem jako v čase a místě obvyklou a rozhodnutí odkládá 
až po rozpravě se zájemcem

- Prodej pozemků p.č. 3549/1, 3549/10, 3549/11, 3549/20, 3549/3, 3307/10, 
3307/11, 3543/7, vše v k.ú. Tvrdonice, za cenu stanovenou soudním znal-
cem jako cenu obvyklou (obecnou, tržní) a pověřuje Radu obce uzavřením 
příslušné kupní smlouvy.

- Zájem o prodej pozemku p.č. 846/3, k.ú. Týnec na Moravě za cenu stano-
venou soudním znalcem jako v čase a místě obvyklou a rozhoduje o výběru 
vyšší cenové nabídky, které žadatelé mohou předložit do termínu stanove-



10

ném Radou obce, kdy budou obálky otevřeny. Rozhodnutí o kupci provede 
zastupitelstvo obce v nejbližším termínu zasedání.

- Neschvaluje prodej části pozemku 703/1 k.ú. Týnec na Moravě 
- Znění Žádosti o poskytnutí fi nančního příspěvku pro občany naší obce, je-

jichž nemovitost byla poškozena tornádem v katastru obce Týnec, stanovuje 
termín na její podání do 5.11.2021 a pověřuje Radu obce vyhodnocením 
žádostí, které pak budou předloženy na nejbližší zasedání ZO k rozhodnutí. 

- Návrh Obecně závazné vyhlášky obce č.1/2021 o místním poplatku za 
obecní systém odpadového hospodářství.

- Přistoupení obce Týnec do Sdružení místních samospráv ČR

24. listopadu 2021
- Zadávací dokumentace na stavbu „II/42471 Týnec – průtah“
- Dar občanu Týnce postiženému tornádem
- Obecně závazná vyhláška č. 1/2021 o poplatku za odpad
- Řešení prodeje pozemku p.č. 846/3, k.ú. Týnec na Moravě
- Prodej pozemku p.č. 576/82, k.ú. Týnec na Moravě 
- Kupní smlouva na spoluvlastnický podíl pozemku p.č. 1575/34, k.ú. Týnec 

na Moravě
Hana Zoubková

Tragédie v blízkých obcích – ničivé tornádo

S obavami, netušíce hrůzné následky, jsme v podvečer 24. června někteří 
sledovali blížící se černé mraky a vítr. Silný vítr se přehnal, paní starostka po 
varování o kalamitě vyjela ještě v noci do terénu a do Moravské Nové Vsi, kde 
se bezprostředně setkala s výjevem šokující apokalypsy ve formě popadaných 
střech, domů, vyvrácených mohutných stromů a zatarasených všech přístup-
ných cest od Týnce do středu Moravské. Přečkala v autě druhou vlnu bouřky 
s krupobitím a přes popadané cihly s taškami se vrátila do Týnce se sdělením 
nevěřícím občanům na ulici: „Je to tam jak po válce!“  

Někteří naši občané ještě tu noc poskytli nocleh lidem, kterým spadl dům 
a neměli kam jít. Okamžitě s námi navázal kontakt Hasičský záchranný sbor 
z Břeclavi a z Brna, jehož jsme informovali, že jsme měli velké štěstí, a domlou-
vali jsme možnou pomoc.

Následovaly každodenní, ve všední dny i o víkendech, nesčetné telefonáty 
hasičů, občanů a obcí z celé republiky s dotazy a nabídkou pomoci, jen nevě-
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děli jak a čím.  Pustili jsme se do organizace, objednávek a dovozu věcí, které 
byly bezprostředně zapotřebí – nejprve plachty na střechy, následovaly věci 
jako kolečka, lopaty, úklidové prostředky, potraviny, dezinfekce, elektrocent-
rály, ochranné pomůcky, balené vody, hřebíky, latě, plynové bomby, domácí 
potřeby – něco jsme zakoupili z našich prostředků, mnohé sehnali darem. 
Jezdili jsme s potřebnými věcmi po místech zkázy ve snaze pomoci v rámci 
možností, jak to šlo. Nechali jsme dovézt několik kamionů a řadu dodávek 
s pomocí, něco do obcí, něco do skladu v Břeclavi. Řešili jsme možné ubyto-
vání vojáků (hala, kulturní dům), některých dobrovolníků pod stany na hřišti, 
ubytování lidí vážně postižených tornádem. V hale fi rmy Ostratický byli asi 
týden ubytováni vojáci, poněvadž jich však stále přibývalo, potřebovali větší 
prostor a přestěhovali se na jiné místo. Vyklidili jsme místnosti a operativ-
ně zavedli internet do kulturního domu pro možné umístění lékařů z M.N.Vsi 
(po prvotním nadšení nakonec zvolili jinou variantu). Vyhlásili jsme veřejnou 
sbírku a založili transparentní účet na pomoc našim občanům a obcím posti-
žených tornádem, s čímž bylo spojeno více časově náročné práce s velkým 
počtem smluv, právní poradenství, schvalování, četná korespondence, kde 
jsme vysvětlovali, že naše obec nebyla tolik postižena jako okolní a získané 
prostředky poskytneme nejen našim občanům, ale také sousedním obcím. 

Blížící se tornádoBlížící se tornádo
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Obě pracovnice našeho obecního úřadu během prvního týdne pomáhaly na 
úřadě v Moravské Nové Vsi s administrací.

Výtěžek z charitativního hokejového zápasu Komety jsme s díky odmítli ve 
prospěch ostatních postižených obcí. Ze Sdružení místních samospráv jsme 
převzali fi nanční dar, z něhož převážnou většinu poskytneme opět postiženým 
obcím. Intenzívně jsme komunikovali se školou v Moravské Nové Vsi a při-
pravovali možné umístění některých tříd v Týnci, i tady se nakonec našlo jiné 
– lepší řešení. Poskytli jsme prostory kulturního domu pro uskladnění četné 
humanitární pomoci Moravské Nové Vsi, jejíž sokolovna nebyla použitelná. 

Naše velké poděkování patří týneckým hasičům, kteří pracovali ve dne – 
v noci, někdy ani nešli domů a unaveni odpočívali v trávě před zbrojnicí čekají-
ce na opětovné povolání ze štábu k vystřídání kolegů. Také mladým chlapcům, 
kteří vyráželi ráno z domu a večer se unaveni vraceli vyprat oblečení, aby druhý 
den mohli pokračovat v pomoci odstraňovat následky rozzuřeného záchvatu 
přírody. Poděkování patří Babám z Jamy a velké řadě dalších nejmenovaných 
občanů, kteří obětavě pomáhali nejen příbuzným a kamarádům, ale i známým 
či neznámým lidem v okolí.

Upřímně přejeme všem občanům postižených obcí, aby zvládli nutné opra-
vy, návrat do normálního života a dobré zdraví.

Hana Zoubková

Humanitární pomoc – KDHumanitární pomoc – KD



13

Rozsvícení vánočního stromu

Již se stalo tradicí, že první adventní víkend rozsvěcujeme vánoční strom 
na návsi. Strom, který jsme před několika lety zasadili, když nám v obci začali 
docházet  stromy darované občany, má pěkné přírůstky a pomalu se stává pl-
nohodnotným vánočním stromem,  na který jsme byli zvyklí. O strom musíme 
v průběhu roku samozřejmě pečovat. Na jaře přihnojit a v parné letní dny  ho 
zalévat.

Prostor u vánočního stromu doplníme, tak jako každý rok,  v průběhu prosin-
ce o tři troubící anděly, abychom ještě více umocnili vánoční atmosféru.

Rozsvícením vánočního stromu v obci zahajujeme advent, který nám při-
pomínají čtyři adventní svíce umístěné na zábradlí kulturního domu.  Každou 
neděli rozsvítíme jednu svíci, a to až do Štědrého dne.

 Loni i letos to však bylo jiné. Pandemie, která opět zasáhla do našich životů,   
mění  zavedené tradice. Na základě rozhodnutí vlády, která z důvodu zhoršující 
se epidemické situace vyhlásila nouzový stav, jsme museli přizpůsobit i rozsví-
cení vánočního stromu této situaci a akci v plánovaném rozsahu zrušit.

 Rozsvícení jsme plánovali, tak jako před pandemií. Tedy i se stánky s ob-
čerstvením, obecním svařákem, prodejem vánočních dekorací a dalších dob-
rot. V programu měly vystoupit děti ze školky a základní školy, Folklorní krúžek 
Pohárek a domácí mužáci se svými sólisty.

Po pečlivém vyhodnocení vzniklé situace s ohledem na vládní nařízení a zdra-
ví našich občanů jsme se rozhodli rozsvítit vánoční strom na návsi pouze za zvu-
ku vánočních písní z místního rozhlasu a tradičního ohňostroje. Ohňostroj byl, 
zařazením vysokých prvků, 
koncipován tak, aby byl vi-
ditelný z kterékoli části obce 
a mohli ho sledovat občané 
i ze svých příbytků.

Z vašich kladných ohla-
sů vidíme a máme radost, 
že jsme mohli v této složité 
době aspoň trochu přispět 
k navození sváteční atmo-
sféry. 

František Čech

j j y ,
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Základní a Mateřská škola Týnec

Vážení občané, při psaní těchto řádků mohu konstatovat, že se nám poda-
řilo vrátit se do starých kolejí. Po jarním návratu, kdy se děti a učitelé do školy 
těšili, po prázdninách, o jejichž zaslouženosti mnozí pochybovali, a po asi třech 
měsících běžného provozu ve školním roce 2021/2022, se nám opět do školy 
nechce. Připomeňme si, že v loňském školním roce poznamenaném mimo-
řádnými hygienickými opatřeními byly vzdělávací, výchovné a kulturní aktivity 
na školách významně redukovány. Pro všechny zúčastněné to neznamenalo 
výrazně méně práce, ale výrazně jinou práci. Nad jejím záporným vlivem na 
fyzický a duševní vývoj hlavně těch nejmenších, nad zatížením očí a zad při 
čase stráveném nad přípravou online hodin, je asi možné lamentovat. Za jed-
noznačný přínos však považuji zlepšení počítačových dovedností učitelů i žáků 
a jiný pohled na často kritizovanou práci učitele, kterou bylo možné sledovat 
v přímém (online) přenosu. Škola zapůjčila tablet těm, kdo by jinak neměli do-
statečné technické vybavení pro své děti. Podpora rodičů při výuce byla zcela 
zásadní, brali na sebe břímě výuky, a to nejen u těch nejmenších dětí. Zaží-
vali jsme velmi konkrétní spolupráci školy a rodiny, o které se dříve často jen 
mluvilo. Jako matka prvňáčka jsem ocenila, že vidím, jak paní učitelka děti učí 
a s jakými problémy se potýká. Skvělá byla možnost i nutnost přímé komunika-
ce a zpětné vazby, ocenila jsem také setkávání s ostatními rodiči „přes počítač“. 
Rovněž bylo zřejmé, jak se děti na sebe a paní učitelku těší.

Kromě prezenční výuky – tedy té za přítomnosti 
dětí i učitelů ve třídách, je nyní opět možné navště-
vovat školní družinu a kroužky. Na naší škole je to 
Hravá angličtina, Přírodovědný, Šikulky – zaměřený 
na rukodělné práce, tréninky tanečního studia NCOD 
(streetdance) Břeclav, Čtenářský klub a vyučuje se 
také nepovinný, nicméně klasifi kovaný předmět Ná-
boženství. Poslední dvě zmíněné zájmové činnosti 
jsme vloni realizovali i online formou, z důvodu nut-
nosti dodržení pravidel projektu Moderní výuka a ná-
plně výuky. V současné době s podporou MŠMT pro-
bíhá program Doučování jako forma pedagogické 
intervence. Cílí na děti, které se s distanční výukou 
spíše potýkaly a potřebují další podporu. 
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Akce ZŠ 
Snažili jsme se dětem maximálně zpříjemnit jarní měsíce, kdy jsme byli zpát-

ky ve škole.  Velmi zdařile a uvolněně proběhl Den dětí. Den před tornádovou 
katastrofou jsme byli jedněmi z posledních nadšených návštěvníků Lanového 
centra Hodonín, dnes již neexistujícího, a také Zoo Hodonín, která naštěstí 
zůstala zachována. 

Z dalších akcí zmíním podzimní a jarní sběr papíru, pasování na čtenáře 
v místní knihovně, Mikuláš v ZŠ, Vánoční posezení ve třídách, Osvobození obce 
– pietní vzpomínka v parku, Čarodějnický tematický den, „Malý stavitel“ projekto-
vý den v ZŠ zaměřený na dopravní stavby, Den dětí na hřišti TJ Sokol Týnec, ve 
spolupráci s p. Úlehlou (příslušník AČR), p. Koubkovou a p. Zugárkovou (Baby 
z Jamy z.s.), focení tříd na konci školního roku, školní exkurze do Zoo Hodonín 
a Lanového centra Hodonín, Poslední zvonění – rozloučení se žáky 5. ročníku. 
S paní starostkou už tradičně slavíme 28. říjen položením kytic u pomníku TGM 
před školou, a jako poslední se 10.11. konal projektový Den veteránů.

MŠ
V tomto školním roce byly otevřeny 2 třídy o počtu 40 dětí s celodenním pro-

vozem od 6.30 - 15.45 hod. Koncem června a během července jsme nabídli 
pomoc školkám zničeným tornádem. Přijali jsme 2 děti z Moravské Nové Vsi. Do 
1. třídy naší školy nastoupilo 5 dětí, 3 zůstaly s odkladem školní docházky a 3 
odešly do okolních škol. Předškolní oddělení bylo uzavřeno od 1.3. do 11.4.2021, 
mladší dětí se do MŠ pak vrátily od 9.5.2021, prázdninový provoz byl do 23.7.

Školní jídelna
Zajišťuje nejen stravování pro žáky a zaměstnance ZŠ, ale také pro cizí 

strávníky – hlavně pro týnecké seniory. Pro ty také naše paní kuchařky vařily 
i v době, kdy byla škola bez dětí. 

Akce školky: 1x měsíčně bruslení – HC Lvi Břeclav, svoz dětí zajišťuje Bors 
Břeclav, divadýlko Květinka, Mikulášská a vánoční nadílka, Karneval – třída Be-
rušky, focení dětí, výlet – Přístaviště U jezu Hodonín – Pirátská plavba, tělocvik 
v MŠ - Školky v pohybu – ve spolupráci s FKM Podluží, na závěr školního roku 
rozloučení s předškoláky.

Akce ŠD 
Únorová Olympiáda, masopustní merenda, oslava státnic paní vychovatel-

ky, diskotéka na ukončení školního roku. V tomto školním roce se opět vyvedlo 
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Dýňování (dýně poskytlo také město Valtice), Drakiáda, Halloween, probíhají 
projektové a kreativní dny. Paní Božena Koubková navrhla a pomohla při ma-
lování tradičních slováckých ornamentů a vytvoření žudra u vchodu do druži-
nových prostor (viz foto. Pokud to situace dovolí, pomůže i s vánočními dílnami 
a instalací školního Betléma – za to jí i spolku Baby z Jamy patří zvláštní podě-
kování za několikaletou podporu a spolupráci. 

ŠD letos připravila i svůj prázdninový program, a to formou příměstského 
tábora po tři týdny v červenci. Byl přichystán bohatý program s hosty, kteří dě-
tem zpříjemnili pobyt. Děti byly nadšené z přespávání ve škole. První týden 
jsme zažili pomyslný výlet spolu s Marco Polem, abychom poznali, jak se dříve 
cestovalo. S Markem Polem děti také chytaly ryby a hrály fotbal. Druhý týden se 
opět za přispění dalšího pří-
slušníka AČR uskutečnily 
branné hry a soutěže v ne-
všední hrách inspirovaných 
domácí zábavou v čase 
koronaviru. Třetí týden byl 
určený dětem, které chodí 
do náboženství, aby tento-
krát zažily putování s bib-
lickým Mojžíšem. V závěru 
pozvaly své rodiče, aby jim 
předvedly, jaké písničky se 
naučily a pochlubily se svý-
mi výtvory. Děti si prázdniny 
v ŠD velmi užily.

Vinšování
Zdali vám týnečtí školáci spolu s dětmi z MŠ zazpívali u obecního vánoční-

ho stromu 2021, už budete vědět spíše vy při čtení tohoto příspěvku. V čase 
jeho vzniku děti již pilně nacvičují, v Šikulce pečou s paní kuchařkou vánoční 
cukroví, v družině pilně tvoří na vánoční jarmark, čeká je Mikulášská nadílka 
a obchůzka Lucií, třídní vánoční posezení a pakliže se staví Ježíšek, pak také 
vánoční nadílka pod stromečkem. 

Spolu s nimi sobě i občanům Týnce přejeme, aby letošní adventní doba i vá-
noční svátky proběhly ve zdraví, spokojenosti a radosti. V novém roce nechť se 
sejdeme v lepších časech.
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Baby z Jamy

Rok 2021
Doba covidová nekončí. Nemůžeme se scházet a tvořit, a to nás moc mrzí. 

Tak aspoň doma háčkujeme chobotničky pro nedonošené děti a srdíčka pro 
maminky, zamířily opět do brněnské porodnice. V háčkování už jsme přeborni-
ce. Obecnímu úřadu děkujeme za podporu. 

Červnové tornádo poznamenalo veškeré dění nejen v postižených obcích. 
Snažily jsme se nějak pomoci, jako všichni. Útržky konverzace Facebooku ve 
skupině Baby z Jamy mluví za všechno: „Baby, upečeme aspoň buchty…. Baby, 
majitel realitky z Lysé nad Labem !!! nám posílá peníze na jídlo pro hasiče, vo-
jáky a další potřebné…. Lukáš něco upeče, koupím chleba, okurky, misky, birell 
a domluvím, kam to zítra dovezeme…. Kdo bude mít čas jet s jídlem, prosím 
se mi ozve….  Rozdělíme se na dvě party. Jedna do Hrušek, druhá do Morav-
ské…..  Kde budou ti pardubičtí hasiči? ….. Od zítřka nás vezou HC Lvi Břeclav 
jejich autem, pomůžou při výdeji jídla a zaplatí další jídlo….   Sraz u Žůrka o půl 
jedenácté, bude sekaná a lunch, Jitka dělá 50 baget, dá je ráno k nám…. Kdo 
peče buchty, taky je dá k nám…. Petra jde pro mouku na pečení do skladu…  
Míša veze věci z lékárny …. Vychlazený meloun je v tom vedru super…. Hasiči, 
statici a kdo šel kolem, jsou nakrmení…. Večer jsem jela z Hrušek a pod mos-
tem stál ten policajt, co jsem 
mu dala pivo. A volá na mně 
– vás já znám ze včerejška. 
Asi jsme zanechaly dobrý 
dojem……Várnice vymyté 
a vrácené…. Zítra jedeme 
naposledy“…   Konec mise, 
jdeme kopat do vinohradu 
a uklízet a vařit doma našim 
chlapům. Těch 8 dní bylo 
velmi náročných. Jak vyjádřit 
dík sponzorům? 

Všechno jsme to ještě jednou probraly v polovině července při kytaře a opé-
kání buřtů. A znovu koncem července, když jsme přijaly koláčkovou výzvu a pod 
neoveskou máju napekly hodové koláčky.

Je tu září, týnecká soutěž gulášů a burčáků. A konečně jsme na bedně!!  
Vždycky segedín!!!  Ornamenty na vařečkách pro první tři týmy jsou taky naše 
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Týnečtí hasiči

Vážení spoluobčané,
rád bych Vás informoval o činnosti jednotky sboru dobrovolných hasičů v le-

tošním roce. Od ledna bylo možné slyšet zvuk sirény v naší obci více než 20x. 
Naše jednotka byla povolávána 
na nejrůznější typy událostí. 
Jako obvykle se jednalo o po-
žáry, technické zásahy – čerpá-
ní vody či řezání popadaných 
stromů. Ze všech těch výjezdů 
je dobrou zprávou, že pouze 
jediný měl jako cílovou adresu 
Týnec – ČOV. V květnu došlo 
k technické závadě, která způ-
sobila zaplavení celé spodní 

dílo. Ve vaření pokračujeme i při výlo-
vu organizovaném týneckými rybáři. 
Polévka, samozřejmě rybí, prý chut-
nala. Těšily jsme se na „Košt koláčků“ 
v Prušánkách, který měl být 13. listo-
padu. Ale sílu nabývající pandemie 
covidu donutila organizátory tuto akci 
zrušit. 

Co přejeme všem do roku 2022? 
Aby bylo líp. Duha je symbol naděje, 
že se naše Země opět uzdraví.    Foto: 
13 Duha

P.S. Nejsmutnější zpráva nás za-
stihla začátkem srpna. Odešla navždy 
naše kamarádka, Baba z Jamy, Kami-
la. Vzpomínáme.

RNDr. Božena Koubková, 
Foto: Ing. Petra Zugárková

babyzjamy@gmail.com, 
facebook: Baby z Jamy

Hasiči na ČOVHasiči na ČOV
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části sklepu čistírny odpad-
ních vod. Zaplavena byla 
i technologie a celkově jsme 
odčerpali cca 180 m3 vody. 

V letošním roce jsme mu-
seli čelit také několika výjez-
dům, které nám připravila 
příroda se vší svou silou. Vše 
začalo 21. 6. výjezdem do 
Dolních Bojanovic, kde silný 
přívalový déšť způsobil zato-
pení velké části obce a skle-
pů v rodinných domech. Zde 
jsme odstranili spadlý strom, 
který bránil průjezdu do Bo-
janovic a poté jsme nasadili 
naše čerpadla v boji s vodou. 

Po tomto výjezdu však ne-
vydržel klid moc dlouho. Již 
24. 6. se zvuk sirény rozezněl 
znovu a nikdo z nás netušil, 
jaký výjezd nás čeká. V pod-
večer tohoto dne se přehna-
lo přes okolní obce tornádo, 
které si asi nikdo nedokázal 
v našich zeměpisných šíř-
kách představit. Tento zásah 
byl velmi dlouhý, psychicky 
i fyzicky vyčerpávající a za-
sáhl pro nás všechny dob-
ře známé okolní obce, naše 
blízké a spousty kamarádů či 
známých, kteří přišli ze dne 
na den o střechu nad hlavou. 
Záchranné práce trvaly až do 
ranních hodin. Poté následo-
vala krátká pauza na nabrání 

Hasiči v Dolních BojanovicíchHasiči v Dolních Bojanovicích

Hasiči po tornádu v M.N.VsiHasiči po tornádu v M.N.Vsi

Hasiči po tornádu v M.N.VsiHasiči po tornádu v M.N.Vsi



20

sil a následovaly likvidační práce, které trvaly dlouhé týdny. Naši členové jed-
notky v postižených obcích pomáhali i ve svém volném čase, kdy nás operační 
středisko ofi ciálně nikam nevyslalo. Více k tornádu netřeba asi dodat, protože 
každý z vás jistě tuto zkázu viděl na vlastní oči. 

Závěrem roku se naši členové opět účastnili odborných školení, abychom 
měli v jednotce další strojníky, velitele či obsluhovatele motorových pil. Dobrou 
zprávou je, že se naše počty rozšířily o 4 nové členy. Rádi v jednotce uvítáme 
i další nadšené hasiče se zájmem pomáhat ostatním. 

Závěrem bych vám všem rád popřál krásné a klidné prožití vánočních svát-
ků a do nového roku 2022 pevné zdraví, štěstí a mnoho úspěchů. 

Marek Čujan, velitel jednotky

TJ Sokol Týnec

Vážení spoluobčané,
dovolte mi, abych závěrem roku krátce zhodnotil činnost místní sportov-

ní organizace TJ Sokol Týnec. Jak všichni víme, současná situace, spojená 
s nemocí COVID-19 a z ní vyplývajících opatření, není lehká a dotýká se 
jak běžného života lidí, tak rovněž i sportu. Z těchto důvodů se sportovní 
aktivity posouvají téměř do poloviny letošního roku, kdy jsou soutěže ročníku 
2020/2021 předčasně ukončeny, nicméně v omezené a zákonem stanovené 
míře, se nadále sportovní aktivity provozují a čeká se na uvolnění restrikcí 
a zahájení nové sezony. 

Do nové sezony vstupuje A mužstvo se stávajícím trenérem O.Bančákem, 
vedoucím mužstva M. Krupicou a asistentem M.Hanuliakem. V průběhu pří-
pravy bylo mužstvo doplněno několika hráči a samotná příprava naznačila, že 
by mužstvo mělo být dostatečně připraveno na novou sezonu. Bohužel po vel-
mi vydařeném začátku dochází k mnoha absencím z důvodů zranění hráčů 
a v okleštěné sestavě se po podzimní části umisťujeme na slušném 6. místě 
tabulky. Vzhledem k dané situaci děkuji hráčům za nadstandartní výkon a zra-
něným přeji brzké uzdravení.

Dále nelze opomenout spolupráci společně vytvořeného projektu tři obcí 
Týnce, Kostic a Tvrdonic s názvem FKM Podluží, kde se již několik let společně 
staráme o naše děti a mládež. Jde o děti v rozpětí 5–18 let, kdy členská zá-
kladna čítá cca 190 členů. FKM se dále podílí na projektu Školky v pohybu, kdy 
zabezpečujeme pohybové aktivity dětí v několika školách a školkách.



21

V letošním roce se nám podařilo zařadit do programu fotbalových utkání na 
našem hřišti mužstvo dorostu FKM, které zde prezentovalo své fotbalové umě-
ní, a diváci tak dostali možnost zhodnotit jejich fotbalový um a podpořit jejich 
snahu. Hráči se prezentovali výbornou hrou a skvělou partou. Co se týče vý-
sledků našich dětí, tak ty lze nalézt na stránkách FKM Podluží, nicméně všech-
ny naše děti jsou velmi šikovné a je radost se na ně dívat, jak se po pohybují po 
trávnících a věnují se sportu. 

Poslední skupinou sportovců pohybujících se po našem hřišti jsou Vinné 
mušky, které se pravidelně schází každou neděli dopoledne. Bohužel se v le-
tošním roce neuskutečnil tradiční turnaj, kterého jsme měli být tentokrát pořa-
datelé, jelikož přišla živelná pohroma v podobě tornáda. Tak jsme se dohodli 
s ostatními týmy na zrušení akce  a vyjeli jsme na pomoc při likvidaci následků 
této pohromy, za což všem děkuji.   

Jednou z dalších aktivit, kde se náš klub TJ Sokol prezentoval, byl štafetový 
běh HORY BORY, který se běží z Beskyd na Pálavu. Byl to již třetí ročník, kdy 
se závodu účastnilo kolem 50 týmů. Tým je složen z 6-10 běžců, kteří štafetově 
běží ve dne i v noci. Týnec je jedním ze stěžejních předávacích stanovišť, kdy 
je třeba zabezpečit nejen měření časů a věcí s tím souvisejících, ale i parko-
vání, nocleh, občerstvení a hygienu závodníků. Zpětnou vazbou od pořadatelů 
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patří Týnec mezi nejlepší zabezpečené předávací místo v celém závodě, za 
což patří všem, kteří pomáhali při této akci tady v Týnci, velké poděkování.

Činnost naší organizace se nezabývá jenom sportem, ale i péčí o zázemí 
pro sportovce. Na hřišti bylo realizováno několik projektů s cílem zkvalitnění 
zázemí pro sportovce a jejich příznivce. Zde bych vyzvednul instalaci závla-
hového systému pomocí závlahové nádrže, kdy samotná příprava a realizace 
byla náročná, vyžadovala výbornou koordinaci a spoustu brigádnických hodin. 
Smutnější zprávou je fakt, že bohužel i přes naši vynaloženou snahu na zkva-
litnění hřiště a údržbu kabin, se nedaří zabezpečit vzniklý havarijní stav budovy 
kabin i přesto, že je věc dlouhodobě v řešení s obecním úřadem.

Závěrem mi dovolte poděkovat všem členům, divákům a sponzorům za ak-
tivní účast a přízeň. Současně přeji všem občanům hlavně hodně zdraví, poho-
dové Vánoce a hezký nový rok.

předseda TJ Sokol Týnec
Mgr. Petr Sláma

N.C.O.D.

Taneční studio N.C.O.D. stále tančí
Minulý rok nám moc nepřál. Dru-

hé pololetí jsme tančili online, květen 
a červen jsme byli venku, od září byl 
konečně čas vrátit se do tělocvičen. 
Tréninky probíhají po celém Břeclav-
sku, Hodonínsku a Mikulovsku. Lekce 
v Týnci se konají každé pondělí 14:15 
– 15:15 v KD. Během školního roku tré-
nujeme různé taneční styly, ze kterých 
pak poskládáme asi tříminutovou cho-
reografi i. Na závěrečném vystoupení, 
jež plánujeme na sobotu 11.12.2021, 
pak všichni ukazují, co nového se naučili a kam se v tanci posunuli. Komu by 
nevyhovoval den, kurzy máme otevřeny celý týden v mnoha dalších obcích, 
stačí kouknout do rozvrhu na našich stránkách ncod.cz. 

Co nás ještě čeká? O jarních prázdninách vyrazíme na zimní soustředění. 
Můžete poslat děti s námi samotné nebo můžete vyrazit celá rodina a užít si tak 
týden na horách, lyžovat, snowboardovat či se jen tak projít nádhernou příro-
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dou. Máme připravený bohatý program včetně tanečních tréninků, vzít s sebou 
lyže není nutnost, stačí i pekáč.

V druhém pololetí se s dětmi naučíme spoustu dalších nových věcí. V červ-
nu si dáme opět závěrečné vystoupení, tentokráte v sobotu 18.6.2022. Pak se 
opět ponoříme do prázdnin, kdy pořádáme příměstské tábory v Břeclavi a letní 
týdenní soustředění v Krkonoších. A frk bude zase po roce :-) 

Tak neváhej a přijď ;-)
Za celé taneční studio srdečně zve Lenka Žůrková, tel: 723 665 935  

Vinaři

Dobrý den Týnčani,
Rok 2021 byl poznamenán opatřeními spojenými s Covid 19. Bohužel, díky 

všem restrikcím jsme nemohli v březnu uspořádat tradiční výstavu vín. Věříme 
však, že příští rok se výstava vín uskuteční a my se potkáme 5.3.2022 u pohár-
ku dobrého vína.

Letní akci Otevřené sklepy jsme mohli uspořádat v našem tradičním červno-
vém termínu. Přijelo méně návštěvníků než v minulosti, ale ti co přijeli, si akci 
užili, povyprávěli s vinaři o vínech a večer se pobavili u živé muziky.

V měsíci září jsme uspořádali další ročník Soutěže gulášů a burčáků. Akce 
to byla velmi podařená, návštěvníci si pochutnali na vynikajících guláších, bur-
čáku a vydrželi u muziky do půlnoci. Nejlepší guláš uvařilo mužstvo myslivců, 
druhé místo pak obsadili Baby z Jamy a třetí Partička z Hrušek. Nejlepší burčák 
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měl p. Miloš Líčeník. Chceme poděkovat všem týmům, které se akce zúčast-
nily, vinařům za burčáky a návštěvníkům, že k nám přišli a podpořili tuto akci.

Naše další tradiční akce Ochutnávka mladých vín a zabijačkových specialit 
by se měla uskutečnit 11.12.2021, avšak situace v době přípravy vydání neod-
povídala možnosti setkávání více 
lidí, proto zřejmě akce nebude. 

Za organizaci Vinaři z Týnce 
vám všem přeji krásný adventní 
čas, pevné nervy a málo stresu 
a hlavně zdraví. 

A do roku 2022 všem nám pře-
ji vše nej, a návrat všech svobod, 
které máme omezeny.

Vinaři z Týnce Otevřené sklepyOtevřené sklepy

Místní knihovna

Mažoretky Zuzanky

Také v knihovně se obrazila složitá situace s covidem 19. Málem každý 
týden dostávám nové instrukce, jak chránit bezinfekčnost a umožnit půjčování. 
Zažili jsme úplnou uzávěru, doporučené půjčování přes okno, umisťování vrá-
cených knih do  karantény na 14 dní, stále platí omezení počtu lidí na m² stejně 
jako v obchodech.  Ovšem jsem ráda, že věrné čtenáře nic neodradilo. Horší je 
to s dětmi, zřejmě výuka přes internet způsobila, že se jim knihy nějak odcizily. 
Čtení je však součástí vzdělávání, orientace v textu je významnou dovedností, 
která se zkouší u přijímací i maturitní zkoušky. Získá se jen čtením. Nové kni-
hy pravidelně nakupujeme i půjčujeme z břeclavské knihovny, můžeme koupit 
ty, o které projevíte zájem. Stačí přijít – otevřeno je v budově obecního úřadu 
v pondělí od 16 do 19 hod., ve čtvrtek od 17 do 19 hod.  Registrace stojí 50 Kč 
pro dospělé a 25 Kč pro děti na rok.

knihovnice

V letošním roce jsme začali trénovat na konci května, až nám to umožni-
la epidemie Covid-19. Holky se během měsíce naučily novou, „fotbalovou“, 
skladbu, se kterou jsme měli jít po dlouhé době na naše první vystoupení, a to 
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fotbalové utkání konané v Lužicích. Skladba byla vytvořena ze všech našich 
členek, kostýmy byly nachystány, holky připraveny, ale těsně před sobotním 
vystoupením se stala ve čtvrtek nemilá událost, kdy do našich okolních dědin 
přiletělo tornádo. Touhle smutnou událostí nám opět skončily tréninky i naše 
první vystoupení. Celé léto jsme pomáhali lidem v postižených oblastech i na-
šim členkám.  Chtěli jsme děti od situace odreagovat, a tak jsme se rozhodli pro 
naše děti uspořádat každoroční letní soustředění, i když jsme měli málo času 
na přípravu a myšlenky jinde, přece jen se nám to moc povedlo.

Soustředění se konalo na našem obvyklém místě v Ostrově u Macochy. Le-
tos jsme dětem připravili téma ,,Harry Potter“, které mělo velký úspěch. Tréno-
vali jsme, navštívili jsme Kateřinskou jeskyni, Dinopark ve Vyškově a zavedli 
jsme děti do ducha Bradavic. Po tréninku měly děti školu kouzel – vyzkoušely 
si létání na koštěti, hodinu kouzlení a další. Děti si odnesly plno dárků a zážitků. 

Na soustředění vznikly i nové 
skladby, které se nám podařilo při-
hlásit na kvalifi kaci MČR v mažoret-
kovém sportu. Holky Klárka, Kačka, 
Adélka v kategorii fl ag junior sólo 
a fl ag senior duo soutěžily poprvé. 
Za jejich krásné vystoupení si domů 
dovezly bronzové medaile a od tre-
nérů jim patří velké díky a obrovská 
pochvala. 

y p
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Teď už jsme se pustili do nacvičování nových skladeb a doufáme, že je brzy 
budeme moci ukázat na nějaké akci a také si opět zasoutěžit. 

Tréninky se nám podařilo ozvláštnit tím, že jsme měli Halloween, Mikuláše 
a také nás čeká mažoretkový Ježíšek. Tím bychom i Vám chtěli popřát Krásné 
Vánoce.

Tým Zuzanky

Denní stacionář

Tohle není věc, co chci, ale co musím ….
Myslím, že si mě mnozí z vás ještě pamatují. 

Lenka Černá (dříve Gajdová).  Ráda bych z mého 
rodinného domu v Týnci č. p. 367 vybudovala 
Denní stacionář a v zahradě 8 sociální bytů.

Denní stacionář bude určen dospělým lidem se zdravotním postižením (men-
tálním, kombinovaným i s autismem), kteří potřebují přes den asistenci pracovní-
ků. Klienti se budou věnovat různým zájmovým a volnočasovým aktivitám (kera-
mika, vaření, vycházky, úklid v obci…). Odpoledne klienti budou odcházet domů. 
Počet klientů: max. 12–15. 

V půdní části bude vybudován KRIZOVÝ BYT. Ten bude určen pro krátkodobý 
přechodný pobyt klientů. Jeho cílem je poskytnutí bezpečí a zázemí na dobu ne-
zbytně nutnou k vyřešení nejzávažnějších problémů ubytovaného a uspořádání 
jeho životních podmínek, nejdéle však na dobu 10 dnů, v naléhavých případech 
s možností prodloužení. V suterénních prostorech bude byt správce, který bude 
v objektu bydlet nepřetržitě a bude o celý areál pečovat. V zahradě bych ráda 
pak následně vybudovala sociální bydlení pro tuto skupinu lidí s dohledovým re-
žimem 24 h denně. 

Celý záměr chci fi nancovat z dotačních prostředků, kde žadatelem a inves-
torem budu zatím já jako vlastník. Vhledem k náročnosti celého provozu budou 
další kroky konzultovány s Jihomoravským krajem a ORP Břeclav, ale především 
s Vámi, lidmi z obce, proto i tento článek. 

Jsem nejen rodačkou Týnce, ale dnes hlavně maminkou dvou dětí. Mladší 
syn má dnes 8 let a má poruchu autistického spektra. Je to úžasný kluk, který 
ale bude celý život potřebovat dohled, aby nebyl pro společnost zátěž a mohl žit 
jako každý z nás. Vzhledem k tomu, že jsem založila organizaci Modrou Vážku, 
vím, jak je budoucnost našich dětí velmi nejistá. Modrá Vážka vznikla pro ty, kteří 
v Břeclavi a okolí žijí, pracují a zajímají se o Poruchu Autistického Spektra = PAS. 
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Statistika obce 

 Obec má ke dni 16. listopadu 2021 celkem 1088 obyvatel. 
Z toho 544 mužů a chlapců, 544 žen a dívek,
Průměrný věk je 42,4 let

Ve věku 
Do 60   let 808 občanů 
60 – 69   let 119 občanů
70 – 79   let 98 občanů
80 – 89   let 54 občanů
90 – 100 let 9 občanů (3 muži, 6 žen)

Kulaté výročí oslavilo:
 60 let  15 občanů
 65 let  14 občanů
 70 let       5 občanů
 75 let  11 občanů
 80 let    8 občanů
 85 let    6 občanů
 90 a více   9 občanů Nejstarší občan oslavil 96 let

Nejmladší občánek se narodil v říjnu
Sňatek uzavřelo 6 párů. 

Srdečně všem oslavencům a jubilantům blahopřejeme!

V letošním roce se narodilo 15 dětí
Zemřelo 14 občanů a 2 rodáci z Týnce, nejmladší 50 let, nejstarší 93 let
Přistěhovalo se 12 občanů. Odstěhovalo se 17 občanů.

Marcela Valová, referentka OÚ

Problém PAS se týká našich dětí a bude to jejich celoživotní hendikep – tedy 
i náš. Jak jinak si pomoci než o tom mluvit s lidmi, kteří řeší to samé, k ostatním 
přivést osvětu a myslet na budoucnost. V našich fyzických silách nebude, aby-
chom se ve stáří o jejich život starali, jak je tomu dnes, 7 dní v týdnu, 24 hodin 
denně. Celý záměr beru jako věc, kterou od začátku s obcí řeším, a tím chci pře-
dejít spekulacím a zbytečným obavám. Autismus není chřipka, nedá se vyléčit, 
ale dá se s ním žít. Pokud všechno dobře dopadne, Vašík bude dospělý a bude 
mít novou adresu, kam jej budu moci jezdit navštěvovat a budu vědět, že bude 
žít v prostředí, kde se na něj a na jeho kamarády nebude nikdo dívat jako na 
zlo. Závěrem mi dovolte poděkovat taťkovi, bez jehož souhlasu by Vašík a jeho 
kamarádi neměli budoucnost v rukách (tedy v rukách Modré vážky). Než se vše 
podaří, bude objekt sloužit pro naše rodiny na dovolenou, aby dům nechátral. 

V případě dotazů jsem k dispozici Ing. Lenka Černá 721 655 119 
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